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18,3 seconden
nodig voor stem
op een Fries
: Verkiezingscampagne

Provinciale Staten Fryslân
gelanceerd

Patrick van ’t Haar

Leeuwarden | Veertien partijen
vechten de komende maand om de
gunst van de Friese kiezer. Omzoveel
mogelijk mensen naar de stembus
voor Provinciale Staten (en daarmee
indirect voor de Eerste Kamer) te
trekken, is de provincie Fryslân de
campagne18,3begonnen.Degetallen

Ik vind het niet aan
politici om zich
daarover uit te
laten. Ook níét gaan
stemmen, kan een
bewuste keuze zijn

staan niet alleen voor de datum van
de verkiezingen, 18 maart, maar
vooral ook voor de tijd die nodig is
omdaadwerkelijk je stemuit te bren-
gen.

Tom Lageveen en Hanneke Sikkema
zijn twee van de studenten van de
Thorbecke Academie die de nieuwe
campagne hebben bedacht. ,,Als jul-
lie nu allemaal eens je smartphone
pakken en de stopwatch laten lopen
enproberen te stoppenop18,3 secon-
den”, daagt Tom Lageveen de aanwe-
zige (potentiële) Statenleden uit.
,,Ja!” klinkt het even later. Het is Jan-
newietske de Vries, lijsttrekker van
de PvdA, gelukt omde stopwatchpre-
cies op 18,3 te laten stoppen. Trots
toont ze haar display.

Niet zeuren
Commissaris van de Koning John Jor-
ritsma benadrukte het bij de start
van de verkiezingscampagne nog
maar eens: wie niet stemt heeft geen
recht om te zeuren. En hoe hoger de
opkomst, hoe beter het is. Maar bij
welke opkomst zijn dekandidaten ei-
genlijk tevreden? Enhoehoogwas de
opkomst in 2011, bij de vorige Staten-
verkiezingen?

Jannewietske de Vries moet even
nadenken over het opkomstpercen-
tage van 2011. ,,57,9 procent?” Om te-
vreden te zijn over de verkiezingen -
ongeacht de uitslag - moet er wat
haarbetreftminimaal 60procent van
de stemgerechtigden komen opda-
gen.

Margreet Mulder, D66-lijsttrek-
ker, gelooft dat er in 2011 een op-
komstpercentage van ,,ergens in de
40 procent” werd gehaald. Voor de
verkiezingen van 18 maart moet mi-
nimaal de helft komen opdagen om

te spreken van een geslaagde verkie-
zing, vindt zij.

CDA-lijsttrekker Sander de Rouwe
gelooft dat er in 2011 58 procent van
de mensen met stemrecht kwam op-
dagen. Hij wil niet kwijt wat hij een
aanvaardbaar opkomstpercentage
vindt. ,,Ik vind het niet aan politici
om zich daarover uit te laten. Ook
níét gaan stemmen, kan een bewuste
keuze zijn.”

Overigens kwam bij de verkiezin-
gen in 2011 59,7 procent van het aan-
tal stemgerechtigden in Fryslân op-
dagen.

Friese lijsttrekkers poseren met de campagneposter. Foto: Hoge Noorden/Jaap Schaaf


